
 

 

 

Ågerup og Omegns Landsbyråd 

AS 19. januar 2023 

 

Bestyrelsesmøde torsdag den 19. januar kl. 19.00-21.00 hos Klaus 
Til stede: Charlotte, Jens, Klaus, Irene, Anita, Gæster Carsten Nielsen og Jesper Grarup (pkt. 4) 
Afbud: Rikke og Sarder 
 
Referat 
 

1. Valg af ordstyrer Charlotte 

2. Valg af referent Anita  

3. Godkendelse af dagsorden Den er fin 

4. Opfølgning på energimøde. Gæst: Jesper Grarup Grønt Omstillingsforbund og Karsten Nielsen  

Jesper: Foreslår samarbejde med Landsbyrådet. Og kommer fra en forening der har til formål at 

få viden frem til brugere om energi og bæredygtighed. Jesper er interesseret i vedvarende 

energi i områder omkring Roskilde. Kan vi vende processen om så det er brugerne der bliver 

interesseret i vind og solenergi, i stedet for at det er andre der vil tjene penge på energi, der i 

nogles øjne er grimt og støjende?  

Hvilke typer er interesseret og hvordan får man fat i de forskellige typer. Der er et firma i Lejre 

der (betalt af kommunen) kigger på, hvor rentabelt det kan være at sætte en fælles 

varmepumpe op i forskellige landsbyer. Det vil være smart at have en kilde til strøm til sådan et 

fællesanlæg. 

De nyeste udstykninger i området har varmepumper og ellers er der en del der har naturgas.  

Landsbyerne i området der ikke kommer på fjernvarme, kan vi være behjælpelige med at få i 

gang med mere vedvarende energi. 

 

Ågerup og st. Valby er valgt til måske at få fjernvarme, mens Gundsølille er valgt fra. 

Kan Roskilde Kommune evt. står for at betale den første screening af områderne? 

De landsbyer der er valgt fra til fjernvarme, er det smart at satse på at hjælpe på først.  

Der er en fordel ved at kunne bruge solceller og vindmøller til at fodre de fælles anlæg i og med 

man så ikke belaster elnettet, når der er strøm nok derfra. 

 

Hvor langt skal anlægget være væk for at støjniveauet er ok. En varmepumpe i størrelsesorden 

en skibscontainer kan give varme og brugsvand til ca. 300 husstande. 

 

På den gamle skole i Gundsølille har de etableret et fælles anlæg. De kan måske bruges som 

spydspids for andre. 

 

Jesper tilbyder at finde folk med erfaring fra den type anlæg og etablering af dem og vi kunne 

holde et fælles møde for de landsbyer, der ikke kommer på fjernvarme. 

 

Aftalt: Vi tager mod Jespers tilbud om at komme med oplæg til et møde, fx i marts eller maj. 

Jens inviterer en politiker til generalforsamlingen, så vi også sætter fokus på emnet der og 

hører om ikke kommunen vil hjælpe de små landsbyer 

 



5. Opfølgning på seneste møde, jf. https://www.aaol.dk/bestyrelse. Bilag 

Lys på Å’et. Hans køber nye kæder til nordsiden og sætter dem op 

Bænken i st. Valby. Jens har skrevet til Anita fra kommunen 

Inventarlisten er stadig under opbygning 

Vi har fået ny bank: Der er åbnet en ny konto i Arbejdernes Landsbank. Klaus arbejder på at få 

adgang. Den gamle konto lukkes, når der er adgang til den nye konto. 

Vi har stadig ikke fået solgt brædderne og mangler en køber. Vi kunne evt. forære en del til 

spejderne. Irene og Jens 

Der er blevet bygget 4 fuglehuse. De skal hænges op, hvordan gøres det. Hvor højt skal de 

hænge og hvad kan vi bruge til at hænge dem op med? Kan en elastik bruges? 

Ornitologforeningen har en oversigt over højder i forhold til hulstørrelse (Jens sender link til 

Charlotte) 

6. Landsbyrådets synlighed. Hvad gør vi? Hvordan kunne vi gøre mere? Jens og Charlotte 

Vores hjemmeside er ikke den man bruger som evt. kommende medlem.  

Facebook har ca. 850 følgere. De bedste opslag når ud til over 1000 mennesker. Facebook 

bruges også til indhentning af inspiration. 

Fysiske opslag: på biblioteket, Å’et og nogle gange hænger vi plakater op centrale steder. 

Den lokale presse, men det er sjældent der kommer noget der. Der kan evt. sendes færdige 

artikler.  

Kan vi have noget på, når der er arrangementer med landsbyrådets logo og oplysninger. T-

shirts eller kasketter og refleksveste. Kan man sætte navne på logoet? 

Der er mange grundejerforeninger i området, det er mest dem, der er kendt i området. Alle i 

området burde være medlem hos os, fordi vi plejer områdets interesser og trivsel. 

Diskussion om hvorfor vi har valgt direkte medlemskab. 

 

 

Layout der mangler farve og der er meget tekst ifølge Charlotte. Blikfang farve og store 

bogstaver evt. A3 -papir. Videoer kunne bruges. Enighed om at annoncere mere på facebook,  

Kunne vi sørge for at formændene for grundejerforeningerne og landsbyrådet mødes? Ja, det 

kræver bare en god dagsorden, hvis de skal møde frem. Interessegrupper kunne mødes en 

gang i mellem  

 

7. Orientering fra formanden og nedsatte arbejdsgrupper 

a. Formand og næstformand 

i. Kan vi rykke generalforsamling til onsdag den 12. april? 

Ja, det er ok. 

ii. Anderledes jul 23.12 

Det var en succes 

iii. Hærværk på skilt ved Kildemosesøen 

Jens har været ude for at fiske jernrammen op, men den er ikke fundet.  Vi 

spørger smeden i Marbjerg. Der er et skilt mere i Kildemoseparken Jens har 

sørget for er hængt ordentlig op 

iv. Landsbyrådenes dag. Jens har meldt sig til planlægningen 

Energi er en vigtig del. Sidst var der stande for forskellige områder. 

b. Trafikudvalg. Rikke 

Det er lykkedes at få cykelsti som Rikke har kæmpet for. 

https://www.aaol.dk/bestyrelse


Vi ønsker nu en bid mere cykelforbindelse til Risø. Jens Har skrevet til Vejdirektoratet 

og bedt om at få den østlige cykelsti fra Lille Valbyvej til Risø (langs rute 6) gjort 

dobbeltrettet 

 

c. Aktivitetsudvalg. Irene 

- Plan for foråret 

Irene har fremsendt følgende liste over aktiviteter, som er aftalt i aktivitetsgruppen. 

Jens vender lige planerne for arrangement i Kildemoseparken med FORS (må vi kalde 

det indvielse?) 

Foredrag af Poul Erik Bergmann på Cafe Wibholm. 1. marts 

Affaldsindsamling 26. marts 

Måske et besøg på møllen? 

Krible- krable ved Kildemosesøen. Jens. 14. maj 

Hvedshøj. 4. juni. Claus Helweg Ovesen fortæller om sjældne blomster. Ib Nielsen om 

arkæologi, hvis han er rask, Jens om fugle 

Skt Hans 23.6 sammen med spejderne, vi leverer en båltaler og snobrød. Skal aftales 

nærmere med spejderne 

Sommerfest på sportspladsen. August (hvis der kommer et festudvalg i GSGIF) 

Arrangement i Kildemoseparken. September 

Derudover vil Irene gerne lave en tur til Vikingespil i juli 

d. Etnisk Forum. Irene 

Nye danskere møder gamle danskere. Det er ret unikt, at der er fælles arrangementer. 

Det vil vi gerne beholde. Der er ikke kommet nogen fra Ukraine  

e. Kildemoseparkudvalget. Jens 

- Vi kan ikke forsikre FORS’s andel. Brugeraftale udestår stadig 

Vådområdet er meget vådt, kan vi gøre noget for at dræne? Må vi evt. plante pil eller 

et andet træ der kan suge noget vand væk. Jens har sået sumpplanter, de vil suge 

noget. Ser på mulighederne for dræn, men der vil skulle graves en del 

8. Orientering fra kassereren om Landsbyrådets økonomiske status. Bilag følger 

a. Skilte for gang og cykelruter. Bevilget 125.000, 89.322 (Friluftsrådet) 

b. Egne midler Der er et underskud på 6000 kr. på regnskabet i år det svarer næsten til 

det underskud der blev på madpakkehuset. De egne midler er nu 48000 kr. 

c. Medlemstal (fornyelse af kontingent) 229 medlemmer er der  

d. Regnskabet for 2022 er godkendt. Fremsendes separat 

9. Evt., herunder næste møde  

Næste møde: Dagsordenpunkter fælles fyrværkeri nytårsaften evt. med en fyrmester ved skolen eller 

på sportspladsen. Charlotte 

Hvem vil være vært- Irene? 

Vi er desværre nødt til at betale os fra den bålgrill der er forsvundet ved det sidste arrangement i 

Salvadparken. Irene. 

Der skal rettes lidt småting på hjemmesiden. Klaus skriver hvad han ser til Jens. Klaus taler med mulig 

ny kasserer. 

 

 


